Indhold

[1 Kunde 1](#_Toc264282485)

[1.1 AfregningPeriodeForhold 2](#_Toc264282486)

[1.2 Barn 3](#_Toc264282487)

[1.3 BetalingEvne 4](#_Toc264282488)

[1.4 BopælSamling 8](#_Toc264282489)

[1.5 Branche 9](#_Toc264282490)

[1.6 BrancheForhold 10](#_Toc264282491)

[1.7 BrancheUnderGruppe 11](#_Toc264282492)

[1.8 Civilstand 12](#_Toc264282493)

[1.9 DispositionBerettiget 14](#_Toc264282494)

[1.10 DriftForm 15](#_Toc264282495)

[1.11 DriftFormForhold 21](#_Toc264282496)

[1.12 EjerForhold 22](#_Toc264282497)

[1.13 EjerRolle 23](#_Toc264282498)

[1.14 ErhvervTilladelse 24](#_Toc264282499)

[1.15 Forhold 25](#_Toc264282500)

[1.16 Fuldmagt 26](#_Toc264282501)

[1.17 HenvisningRolle 27](#_Toc264282502)

[1.18 KreditBegrænsningForhold 28](#_Toc264282503)

[1.19 Kunde 29](#_Toc264282504)

[1.20 KundeRepræsentant 31](#_Toc264282505)

[1.21 KundeTilhørForhold 32](#_Toc264282506)

[1.22 Myndighed 33](#_Toc264282507)

[1.23 OrganisatoriskEnhed 34](#_Toc264282508)

[1.24 OrganisatoriskEnhedType 35](#_Toc264282509)

[1.25 OrganisatoriskUnderEnhed 36](#_Toc264282510)

[1.26 Paragraf39Fritagelse 37](#_Toc264282511)

[1.27 Person 38](#_Toc264282512)

[1.28 PersonNavn 40](#_Toc264282513)

[1.29 RegistreringForhold 41](#_Toc264282514)

[1.30 RegistreringForholdHenvisning 42](#_Toc264282515)

[1.31 SikkerhedStillelse 44](#_Toc264282516)

[1.32 SikkerhedStillelseType 45](#_Toc264282517)

[1.33 SikkerhedStiller 46](#_Toc264282518)

[1.34 UdenlandskPerson 47](#_Toc264282519)

[1.35 UdenlandskVirksomhed 48](#_Toc264282520)

[1.36 Virksomhed 49](#_Toc264282521)

[1.37 VirksomhedLedelse 51](#_Toc264282522)

[1.38 VirksomhedNavn 52](#_Toc264282523)

[1.39 VirksomhedRegnskabPeriode 53](#_Toc264282524)

[1.40 VirksomhedStatusForhold 54](#_Toc264282525)

[1.41 VirksomhedStatusType 55](#_Toc264282526)

[2 Domæner 57](#_Toc264282527)

[2.1 Beløb 57](#_Toc264282528)

[2.2 BrancheNummer 57](#_Toc264282529)

[2.3 CPRNummer 57](#_Toc264282530)

[2.4 CVRNummer 57](#_Toc264282531)

[2.5 CivilstandKode 57](#_Toc264282532)

[2.6 Dato 58](#_Toc264282533)

[2.7 DatoTid 58](#_Toc264282534)

[2.8 DødKode 58](#_Toc264282535)

[2.9 FirmaNavnKort 58](#_Toc264282536)

[2.10 Frekvens 58](#_Toc264282537)

[2.11 FødeSted 58](#_Toc264282538)

[2.12 GenoplivetKode 58](#_Toc264282539)

[2.13 GiftKode 58](#_Toc264282540)

[2.14 HenvisningKode 58](#_Toc264282541)

[2.15 ID 58](#_Toc264282542)

[2.16 JaNej 58](#_Toc264282543)

[2.17 JournalNummer 58](#_Toc264282544)

[2.18 Kode 58](#_Toc264282545)

[2.19 KodeEtCifferStartEt 58](#_Toc264282546)

[2.20 KodeFireCifreStartEt 58](#_Toc264282547)

[2.21 KodeToCifreStartEt 58](#_Toc264282548)

[2.22 KundeNummer 58](#_Toc264282549)

[2.23 Køn 58](#_Toc264282550)

[2.24 LandeNummerKode 58](#_Toc264282551)

[2.25 Markering 58](#_Toc264282552)

[2.26 MyndighedNummer 58](#_Toc264282553)

[2.27 Navn 58](#_Toc264282554)

[2.28 OrganisatoriskEnhedNummer 58](#_Toc264282555)

[2.29 Periode 58](#_Toc264282556)

[2.30 PeriodeÅbenKode 58](#_Toc264282557)

[2.31 Procent 58](#_Toc264282558)

[2.32 RegelSæt 58](#_Toc264282559)

[2.33 SENummer 58](#_Toc264282560)

[2.34 Slutdato 58](#_Toc264282561)

[2.35 Startdato 58](#_Toc264282562)

[2.36 TalHel 58](#_Toc264282563)

[2.37 Tekst300 58](#_Toc264282564)

[2.38 TekstKort 58](#_Toc264282565)

[2.39 TekstLang 58](#_Toc264282566)

[2.40 Type 58](#_Toc264282567)

[2.41 UdenlandskPersonNummer 58](#_Toc264282568)

[2.42 UdenlandskVirksomhedNummer 58](#_Toc264282569)

[2.43 UmyndighedsKode 58](#_Toc264282570)

[2.44 UnderkontoArtKode 58](#_Toc264282571)

[2.45 VirksomhedRegnskabPeriodeKode 58](#_Toc264282572)

[2.46 ÅbningTid 58](#_Toc264282573)

# Kunde

|  |
| --- |
|  |

## AfregningPeriodeForhold

Indeholder oplysning om de angivelser for konkrete afregningsperioder (angivelsesperioder) som SKAT forventer at modtage fra virksomhederne.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| PeriodeStartDato | Dato | Angiver startdato for en periode. |
| PeriodeSlutDato | Dato | Angiver slutdato for en periode. |
| UnderkontoArtKode | UnderkontoArtKode | Angiver typen af afregning, f.eks. månedlig, kvartal osv  Første ciffer angiver angivelsestypen, f.eks. er 9 = Moms, 7 = Lønsum og 2 = A-skat  Tilladte værdier fra Data Domain:  001-999 |
| BetalingFristDato | Dato | Kaldes også Sidste Rettidige Betalingsdato (SRB).  Angiver den betalingsfrist som knytter sig til den enkelte periode og angivelsestype, f.eks. 10 dage efter periodens slutdato. |
| AngivelseFristDato | Dato | Kaldes også Sidste Rettidige Angivelse (SRA).  Angiver den angivelsesfrist som knytter sig til den enkelte periode og angivelsestype, f.eks. 10 dage efter periodens slutdato. |
| PeriodeÅbenKode | PeriodeÅbenKode | Angiver om en periode er  - åben for angivelse og betaling, eller  - åben for betaling (angivelse er tidligere modtaget).  Anvendes i forbindelse med punktafgifter vedrørende cigarer og chokolade, hvor der kan betales på et senere tidspunkt end der angives.  Tilladte værdier:  0 = Perioden er åben for angivelse og betaling  1 = Perioden er åben for betaling, angivelse er allerede foretaget |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Gælder for | Forhold(0..1)  AfregningPeriodeForhold(0..\*) | For et forhold er angivet periodeoplysninger som gælder for forholdet, fx et registreringsforhold. |

## Barn

En persons barn/børn (uanset børnenes alder).

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| FødselDato | Dato | Børns fødselsdato (de 6 første cifre i deres CPR nr.).  Anvendes bl.a. til beregning af kundens betalingsevne |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan være | Barn(0..1)  Person(1) | En kundes barn kan selv være kunde. |
| relateret til | BopælSamling(0..1)  Barn(0..\*) | Bopælssamlingen vil have relation til kundens børn. |
| kan forsørge | Person(0..\*)  Barn(0..\*) | En person kan have nul, et eller flere børn, som han/hun skal forsørge. |

## BetalingEvne

Kundens betalingsevne er et udtryk for, hvor meget kunden kan betale af på fordringen (-erne) fx per måned.

Betalingsevnen baserer sig enten på et skematisk regelsæt (her nettoindkomstprocenten), som tager afsæt i kundens indkomst, eller på kundens egne oplyste budgetoplysninger.

Betalingsevne er synonymt med betalingsdygtighed.

Inddrivelsesmyndigheden kan trække oplysninger ind fra andre relevante systemer samt evt. bruge et budget, kunden har indsendt.

Betalingsevneberegningen skal tage hensyn til de forhold RIM har indgået med kunden, fx betalingsordninger eller lønindeholdelse, og vil til enhver tid afspejle kundens aktuelle betalingsevne.

Se i øvrigt matrix "Beregning af betalingsevne".

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| BudgetpostType | Type | Typen af budgetpost, dvs. om det er en indtægt eller en udgift.  Tilladte værdier:  - Indtægt Kunde  - Udgift Kunde  - Indtægt Ægtefælle/samlever  - Udgift Ægtefælle/samlever  - Indtægt hjemmeboende børn  - Udgift hjemmeboende børn |
| BudgetpostNavn | Type | Afhængigt af valgt budgetposttype er der en mulig liste af indtægter eller udgifter. Har man valgt Indtægt i typen, skal man kun præsenteres for listen af indtægter.  Tilladte værdier:  Afhængigt af valgt budgetposttype er der en mulig liste af indtægter eller udgifter. Har man valgt Indtægt i typen, skal man kun præsenteres for listen af indtægter.  Tilladte værdier:  Indtægter:  - Løn (nettoindkomst)  - Sygedagpenge  - SU  - Kontanthjælp  - Nettoudbetaling fra pensionsordning  - Erstatning for tab af erhvervsevne mv.  - Børnefamilieydelse  - Børnetilskud  - Børnebidrag  - Flerbørnstilskud  - Andre indtægter for børn (ikke barnets egne indtægter)    Udgifter:  - Rådighedsbeløb  - Husleje  - El  - Gas  - Vand  - Varme  - Renovation  - Fællesudgifter (ejendommen)  - Terminsydelser/Prioritetsgæld  - Ejendomsskat  - Ejendomsforsikringer (Bygnings- og brandforsikring)  - Øvrige boligudgifter  - Transport (offentlig)  - Transport (privat)  - Afdrag billån (specificeres med bank, restgæld, forretning og lånedato)  - Benzin  - Vægtafgift  - Forsikring (bil)  - Øvrige biludgifter (specificeres med navn, f.eks. vedligeholdelse, grøn ejerafgift)  - Fagforening, a-kasse, efterlønsordning  - Medlemskab af trossamfund (undtagen folkekirken)  - Medicin (lægeordineret - specificeres om det er til eget brug eller børn)  - Samvær med ikke-hjemmeboende børn  - Underholdsbidrag (børn/ægtefælle)  - Briller/kontaktlinser  - Forsikring (ulykke)  - Forsikring (indbo)  - Øvrige forsikringer (specificeres med navnet)  - Diverse banklån (specificeres med kreditor, restgæld, lånedato, årsag til lånoptagelse, forrentning)  - Andre lån - private kreditbureauer  - Daginstitution  - Transport  Både indtægt og udgift:  - Øvrige |
| BudgetpostKommentar | TekstLang | Her skal der være plads til, at man (sagsbehandler eller kunden ved indberetning via web) skal kunne vedhæfte en kommentar til den specifikke indtægt eller udgift. |
| BudgetpostBeløb | Beløb | Beløbet pr. måned for den valgte budgetpost |
| BudgetpostFrekvens | Frekvens | Frekvens for indtægten eller udgiften. Dvs. hvor tit forekommer den på et år. Eksempelvis betales licens 2 gange om året, hvorefter betalingsevneberegningen selv beregner den månedlige udgift.  Tilladte værdier fra Data Domain:  Dagligt  Ugentligt  Hver 14.dag  Månedligt  Kvartalsvis  Halvårligt  Årligt |
| BudgetpostDokumentation | JaNej | Har kunden dokumenteret indtægten eller udgiften |
| BudgetpostGodkendt | Type | Angivelse af for hver budgetpost, om Inddrivelsesmyndigheden kan godkende den eller ej, dvs. om den skal indgå i det samlede beløb for indtægter fratrukket udgifter.  Tilladte værdier:  - Godkendt  - Godkendt med andet beløb  - Afvist |
| BudgetpostGodkendtBegrundelse | TekstKort | For hver budgetpost skal man kunne angive, hvorfor den er godkendt eller ikke godkendt. |
| BudgetpostVarighed | Periode | En kunde kan have budgetposter som ikke er faste, og her skal de kunne oplyse i hvilken periode, udgiften eller indtægten er aktuel. Dette vil være postens varighed.  Når budgetposten ikke længere er aktuel, skal en ny betalingsevne automatisk beregnes.  Kunden (eller sagsbehandleren på kundens vegne) skal evt. kunne nøjes med at indtaste en dato, hvor budgetposten gælder sidste gang. |
| Beløb | Beløb | Resultat af udregningen af kundens betalingsevne, dvs. det beløb RIM vurderer, kunden kan betale om måneden fx i forbindelse med indsatsen betalingsordning.  Dette resultat skal til enhver tid afspejle de indsatser, der er igangsat på kunden. |
| NettoindkomstProcent | Procent | Procentsatsen anvendt til den enkelte kunde i den enkelte betalingsevneberegning baseret på den skematiske model. |
| Rådighedsbeløb | RegelSæt | Rådighedsbeløbet er det beløb, kunden skal have til rimelige udgifter til leveomkostninger (mad, tøj m.v.), samt til underhold.    Der skal i første omgang, lægges de beløb som kunden selv anfører, til grund, i den udstrækning disse er dokumenteret.  Rådighedsbeløbet reguleres hvert år af satsreguleringsloven. Kataloget over rådighedsbeløb indeholder satserne.  Kunden tildeles et rådighedsbeløb pr. person i husstanden  Kundens individuelle rådighedsbeløb bliver en type af udgift. |
| BeregningRegel | RegelSæt | Regelsættet omkring beregning af betalingsevne. Se kataloget Beregning af betalingsevne. |
| BeregningDato | Dato | Dato for hvornår en betalingsevne er beregnet.  I de tilfælde hvor en indsats, fx lønindeholdelse eller betalingsordning, baserer sig på en betalingsevneberegning, skal der tages et øjebliksbillede af den pågældende betalingsevne, og dette skal gemmes, så det kan hentes frem som dokumentation. Derfor er der en beregningsdato for betalingsevnen. |
| NettoIndkomstProcentRegelsæt | RegelSæt | Regelsættet for satserne indeholdt i skemaet med nettoindkomstintervaller. Procentsatserne er afhængig af om kunden har forsørgerpligt eller ej.  Skemaet hentes fra Bekendtgørelse om gældssanering (Betænkning 1449). Er synonym med "skematiske model" og "tabeltræk". |
| GyldigFraDato | Dato | Dato hvorfra betalingsevnen er gyldig. |
| GyldigTilDato | Dato | Dato hvortil betalingsevnen er gyldig. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | Person(1)  BetalingEvne(1) | For hver person skal der beregnes betalingsevne enten ud fra oplysning om lønindkomst fra andre SKAT systemer sammen med en fastsat nettoindkomstprocent eller også på baggrund af et indsendt budget fra kunden som efterfølgende er godkendt af en sagsbehandler. |

## BopælSamling

En oplysning fra CPR/CSRP omkring, hvem der bor på en bopæl på et givent tidspunkt.

Specifikt Restanceinddrivelsesmyndigheden:

Denne oplysning bruges fx til beregninger i fbm. indsatsen Eftergivelse af studiegæld.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| GyldigFra | Startdato | Hvornår bopælssamlingen gælder fra. |
| GyldigTil | Slutdato | Hvornår bopælssamling er gyldig til. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| relateret til | BopælSamling(0..1)  Barn(0..\*) | Bopælssamlingen vil have relation til kundens børn. |
| relateret til | BopælSamling(0..1)  Person(0..\*) | En person kan være relateret til en bopælssamling. |

## Branche

Angiver brancheteksten til den 6-cifret branchekode fra Danmarks Statistik

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nr | TalHel | Angiver branchenr. (6 cifre), som defineret af Danmarks Statistik.  Tilladte værdier fra Data Domain:  0 til 999.999.999.999.999.999 |
| Undergruppe | TalHel | Angiver de 4 første cifre i branchenummeret.  Tilladte værdier fra Data Domain:  0 til 999.999.999.999.999.999 |
| Navn | Type | Angiver mulige branchenavne  Tilladte værdier:  Eksempler:  - Snedker  - Murer  - Tømrer |
| GyldigFraDato | Startdato | Datoen hvorfra den pågældende branchehovedgruppe er gyldig. |
| GyldigTilDato | Slutdato | Dato hvortil en branchehovedgruppe er gyldig. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Branche()  BrancheUnderGruppe() |  |
| er indenfor | BrancheForhold(0..\*)  Branche(1) | For hvert branchenummer hos Danmarks Statistik er der en tilhørende undergruppe og branchetekst. |

## BrancheForhold

Angiver de branchekoder som en virksomhed er registreret med i Danmarks Statistik og i SKAT

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Branchekode | TalHel | Kode der entydigt identificerer de mulige typer af branche.  Tilladte værdier:  1 = Hovedbranche  3 = Bibranche 1  4 = Bibranche 2  5 = Bibranche 3  6 = TSbranche |
| Startdato | Startdato | Start dato angiver den første dag tilknyttede data kan anvendes fra. |
| Slutdato | Slutdato | Slut dato angiver den sidste dag tilknyttede data kan anvendes til. |
| BrancheNr | BrancheNummer | Angiver branchenr. (6 cifre), som defineret af Danmarks Statistik. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| er indenfor | BrancheForhold(0..\*)  Branche(1) | For hvert branchenummer hos Danmarks Statistik er der en tilhørende undergruppe og branchetekst. |
| har | Virksomhed(1)  BrancheForhold(1..\*) | Alle virksomheder er i Erhvervssystemet placeret i et brancheforhold defineret af henholdsvis SKAT og Danmarks Statistik. |

## BrancheUnderGruppe

BrancheUnderGruppe

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | KodeFireCifreStartEt | Kode på 4 cifre der angiver brancheundergruppekode, jf grunddata i erhvervssystemet  eksempler:  3600 Vandforsyning  3700 Opsamling og behandling af spildevand  3811 Indsamling af ikke-farligt affald  3812 Indsamling af farligt affald  Tilladte værdier fra Data Domain:  Kode som kan antage talværdierne 0001-9999. |
| Navn | TekstKort | Tekst til 4-cifrede kode for BrancheUnderGruppe jf grunddata i erhvervssystemet  eksempler:  3600 Vandforsyning  3700 Opsamling og behandling af spildevand  3811 Indsamling af ikke-farligt affald  3812 Indsamling af farligt affald |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Branche()  BrancheUnderGruppe() |  |

## Civilstand

Indeholder oplysning om en persons civilstand.

Fra Det Centrale Personregister (CPR):

Oplysning om ugift, gift, fraskilt, enke eller enkemand, registreret partner, opløsning registreret partnerskab, længstlevende partner eller død, samt oplysning om ægtefælle eller registreret partner og om seperation.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | CivilstandKode | Angiver om en person er død eller evt. genoplivet.  En død person har civilstandskode = D.  En genoplivet person har tidligere haft civilstandkode = D  Tilladte værdier:  U = Ugift  G = Gift  F = Fraskilt  E = Enke/enkemand  D = Død  P = Partnerskab  L = Længstlevende i partnerskab |
| StatusDato | Dato | Angiver dato for hvornår en person er død eller evt. genoplivet |
| GiftKode | GiftKode | Kode for om en person er gift eller lign.  Tilladte værdier fra Data Domain:  U=Ugift  G=Gift  F=Fraskilt  E=Enke eller Enkemand  P=Partnerskab  L=Længstlevende i partnerskab |
| GiftFraDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| GiftTilDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| ÆgtefælleCPRNummer | CPRNummer | CPR-nummer er et 10 cifret personnummer der entydigt identificerer en dansk person. |
| UgiftFraDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| UgiftTilDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| DødKode | DødKode | Kode for død |
| DødDato | Dato | Personens dødsdag. Oplyses via CPR/CSRP. |
| GenoplivetKode | GenoplivetKode | J=Genoplivet |
| GenoplivetDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| UmyndighedKode | UmyndighedsKode | U=Umyndiggjort  V=Værges adresse skal benyttes  X=Umyndiggjort og værges adresse skal benyttes  Tilladte værdier fra Data Domain:  U=Umyndiggjort  V=Værges adresse skal benyttes  X=Umyndiggjort og værges adresse skal benyttes |
| UmyndigFraDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| UmyndigTilDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| ForsørgerPligt | Markering | Generel type for markeringer. Kan være:  false  true |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kan forsørge | Civilstand(0..1)  Person(0..\*) | For en person kan der være oplysninger omkring hvem personen forsørger, hvis personen har forsørgerpligt. |
| kan have oplysninger om | Person(1)  Civilstand(0..\*) | For en person kan der være oplysninger om personens civilstand. |

## DispositionBerettiget

Angivelse af en virksomheds dispositionsberettigelse

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| ID | KundeNummer | Identifikationsnummeret på den dispositionsberettigede. |
| Navn | Navn | Navnet på den person, som kan disponere på virksomhedens vegne, fx. navnet på den tegningsberettigede. |
| Type | Type | Typen af den person, som må agere på virksomhedens vegne. |
| GyldigFra | Dato | Startdato for gyldighedsperioden |
| GyldigTil | Dato | Slutdato for gyldighedsperioden |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kan have | Virksomhed(0..1)  DispositionBerettiget(0..\*) | En virksomhed kan have angivet en dispositionsberettiget part. |

## DriftForm

Formen som virksomheden drives på.

Angiver de driftsformer som der kan oprettes virksomheder for. Driftsformen angiver, hvordan en virksomhed hæfter for sine økonomiske forpligtelser. Driftsformerne kan opdeles i hovedgrupperne: Personligt ejede, flerejede, selskaber under stiftelse, selskaber og øvrige. Der kan være sammenhæng mellem driftsform og ejer.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | Kode | Entydig kode som identificerer en driftform.  Tilladte værdier:  Værdier og sammenhæng for attributterne:  - DriftFormKode  - DriftFormTekstLang  - DriftFormTekstKort  01 Enkeltmandsfirma EF  02 Dødsbo BO  03 Interessentskab IS  04 Registreret interessentskab RIS  05 Partrederi PR  06 Kommanditselskab KS  07 Registreret kommanditselskab RKS  08 Enhed under oprettelse EUO  09 Aktieselskab AS  10 AS beskattet som andelsforening AS  11 ApS beskattet som andelsforening ApS  12 Filial af udenlandsk aktieselskab UAS  13 Anpartsselskab under stiftelse APU  14 Anpartsselskab APS  15 Filial af udenlandsk anpartsselskab UAP  16 Europæisk Økonomisk Firmagruppe EØF  17 Andelsforening FAF  18 Indkøbsforening FIF  19 Produktions- og salgsforening FPS  20 Brugsforening (FNB) FNB  21 Brugsforening (FBF) FBF  22 Øvrige andelsforening FØF  23 Gensidige forsikringsforening FGF  24 Investeringsforening FAI  25 Selskab med begrænset ansvar SBA  26 Andelsforen. m/ begrænset ansvar ABA  27 Forening m/begrænset ansvar FBA  29 Forening FO  30 Finansierings- og kreditinstitut FRI  31 Finansieringsinstitut LFI  32 Realkreditinstitut LFR  33 Sparekasse og Andelskasse SP  34 Udenlandsk, anden virksomhed UØ  35 Udenlandsk forening UF  36 Erhvervsdrivende fond LFF  37 Fond FF  38 Arbejdsmarkedsforening LFA  39 Selvejende institution, forening, fond mv SI  40 Selvejende institution med offentlig støtte SIO  41 Legat FL  42 Stiftelse FST  43 Stat OS  44 Amt OA  45 Kommune OK  46 Folkekirkeligt menighedsråd MR  47 Særlig offentlig virksomhed SOV  48 Afregnende enhed, fællesregistrering YY  49 AS beskattet som indkøbsforening AS  50 ApS beskattet som indkøbsforening ApS  51 Forening omfattet af lov om fonde LFØ  52 Konkursbo BKB  54 Anden forening Ø  55 Registreret enkeltmandsfirma REF  56 Udenlandsk aktieselskab UA  57 Udenlandsk anpartsselskab UDP  58 SE-selskab SE  59 Frivillig Forening FFO  60 Region REG |
| TekstKort | TekstKort | Angiver kort tekst for tilladte værdier af driftsform, eksempelvis EF, A/S, APS m.fl.  Tilladte værdier:  Værdier og sammenhæng for attributterne  - DriftFormKode  - DriftFormTekstLang  - DriftFormTekstKort  01 Enkeltmandsfirma EF  02 Dødsbo BO  03 Interessentskab IS  04 Registreret interessentskab RIS  05 Partrederi PR  06 Kommanditselskab KS  07 Registreret kommanditselskab RKS  08 Enhed under oprettelse EUO  09 Aktieselskab AS  10 AS beskattet som andelsforening AS  11 ApS beskattet som andelsforening ApS  12 Filial af udenlandsk aktieselskab UAS  13 Anpartsselskab under stiftelse APU  14 Anpartsselskab APS  15 Filial af udenlandsk anpartsselskab UAP  16 Europæisk Økonomisk Firmagruppe EØF  17 Andelsforening FAF  18 Indkøbsforening FIF  19 Produktions- og salgsforening FPS  20 Brugsforening (FNB) FNB  21 Brugsforening (FBF) FBF  22 Øvrige andelsforening FØF  23 Gensidige forsikringsforening FGF  24 Investeringsforening FAI  25 Selskab med begrænset ansvar SBA  26 Andelsforen. m/ begrænset ansvar ABA  27 Forening m/begrænset ansvar FBA  29 Forening FO  30 Finansierings- og kreditinstitut FRI  31 Finansieringsinstitut LFI  32 Realkreditinstitut LFR  33 Sparekasse og Andelskasse SP  34 Udenlandsk, anden virksomhed UØ  35 Udenlandsk forening UF  36 Erhvervsdrivende fond LFF  37 Fond FF  38 Arbejdsmarkedsforening LFA  39 Selvejende institution, forening, fond mv SI  40 Selvejende institution med offentlig støtte SIO  41 Legat FL  42 Stiftelse FST  43 Stat OS  44 Amt OA  45 Kommune OK  46 Folkekirkeligt menighedsråd MR  47 Særlig offentlig virksomhed SOV  48 Afregnende enhed, fællesregistrering YY  49 AS beskattet som indkøbsforening AS  50 ApS beskattet som indkøbsforening ApS  51 Forening omfattet af lov om fonde LFØ  52 Konkursbo BKB  54 Anden forening Ø  55 Registreret enkeltmandsfirma REF  56 Udenlandsk aktieselskab UA  57 Udenlandsk anpartsselskab UDP  58 SE-selskab SE  59 Frivillig Forening FFO  60 Region REG |
| TekstLang | TekstLang | Længere beskrivelse af en driftform.  Angiver den fulde tekst for tilladte værdier af driftsform, eksempelvis Enkeltmandsfirma, Aktieselskab, Anpartsselskab m. fl.  Tilladte værdier:  Værdier og sammenhæng for attributterne  - DriftFormKode  - DriftFormTekstLang  - DriftFormTekstKort  01 Enkeltmandsfirma EF  02 Dødsbo BO  03 Interessentskab IS  04 Registreret interessentskab RIS  05 Partrederi PR  06 Kommanditselskab KS  07 Registreret kommanditselskab RKS  08 Enhed under oprettelse EUO  09 Aktieselskab AS  10 AS beskattet som andelsforening AS  11 ApS beskattet som andelsforening ApS  12 Filial af udenlandsk aktieselskab UAS  13 Anpartsselskab under stiftelse APU  14 Anpartsselskab APS  15 Filial af udenlandsk anpartsselskab UAP  16 Europæisk Økonomisk Firmagruppe EØF  17 Andelsforening FAF  18 Indkøbsforening FIF  19 Produktions- og salgsforening FPS  20 Brugsforening (FNB) FNB  21 Brugsforening (FBF) FBF  22 Øvrige andelsforening FØF  23 Gensidige forsikringsforening FGF  24 Investeringsforening FAI  25 Selskab med begrænset ansvar SBA  26 Andelsforen. m/ begrænset ansvar ABA  27 Forening m/begrænset ansvar FBA  29 Forening FO  30 Finansierings- og kreditinstitut FRI  31 Finansieringsinstitut LFI  32 Realkreditinstitut LFR  33 Sparekasse og Andelskasse SP  34 Udenlandsk, anden virksomhed UØ  35 Udenlandsk forening UF  36 Erhvervsdrivende fond LFF  37 Fond FF  38 Arbejdsmarkedsforening LFA  39 Selvejende institution, forening, fond mv SI  40 Selvejende institution med offentlig støtte SIO  41 Legat FL  42 Stiftelse FST  43 Stat OS  44 Amt OA  45 Kommune OK  46 Folkekirkeligt menighedsråd MR  47 Særlig offentlig virksomhed SOV  48 Afregnende enhed, fællesregistrering YY  49 AS beskattet som indkøbsforening AS  50 ApS beskattet som indkøbsforening ApS  51 Forening omfattet af lov om fonde LFØ  52 Konkursbo BKB  54 Anden forening Ø  55 Registreret enkeltmandsfirma REF  56 Udenlandsk aktieselskab UA  57 Udenlandsk anpartsselskab UDP  58 SE-selskab SE  59 Frivillig Forening FFO  60 Region REG |
| Beskrivelse | TekstLang | Beskrivelse af en given driftform.  Beskrivelsen har til formål at give bruger og vedligeholder mulighed for en supplerende og/eller forklarende tekst til en konkret tilladt værdi. Beskrivelsen kan eksempelvis angive formålet med den konkrete værdi og kan, når det er relevant, henvise til lovgivningens paragraffer og faglige vejledninger, hvor bruger og vedligeholder kan finde yderligere hjælp. |
| VirksomhedFormType | Type | Angiver den virksomhedsform (driftsform), som en juridisk enhed identificeret med et CVR-nummer er registreret i CVR (Det centrale virksomhedsregister). |
| HæftelseForhold | KodeEtCifferStartEt | Kode som angiver hvilket hæftelsesforhold, der er gældende for driftformen.  Tilladte værdier:  Der findes følgende hæftelsesforhold:  1 Personlig hæftelse  2 Begrænset hæftelse  3 Solidarisk hæftelse  4 Direkte hæftelse  5 Subsidiær hæftelse  6 Pro rata  7 Ægtefælle hæftelse    - Kode 1 - 6 opsættes typisk på foreninger og fonde. Mig bekendt benyttes oplysningen ikke til noget.  - Kode 7 benyttes på enkeltmandsfirmaer, hvor der reelt er solidarisk hæftelse mellem ægtefæller for så vidt angår skatter- og afgifter, hvilket er et krav for at ægtefæller kan foretage nogle skattemæssige dispositioner. (det er noget med underskud af virksomhed mv.). |
| GyldigFra | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| GyldigTil | DatoTid | En datotid datatype, som samlet betegner en dato og tid, med formatet dd-mm-yyyy hh:mm:ss |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | DriftFormForhold(0..\*)  DriftForm(1) | Til driftsformforholdet er tilknyttet en angivelse af driftsformen. |

## DriftFormForhold

Angiver driftsformen (se DriftForm) for en given virksomhed på et givet tidspunkt.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| StartDato | Dato | Start dato for en tilegnet driftform |
| SlutDato | Dato | Slut dato for en tilegnet driftform |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | DriftFormForhold(0..\*)  DriftForm(1) | Til driftsformforholdet er tilknyttet en angivelse af driftsformen. |
| har | Virksomhed(1)  DriftFormForhold(1..\*) | For en virksomhed skal der være angivet oplysninger om driftsformen. |

## EjerForhold

Indeholder oplysning om hvilke forskellige typer af ejere og roller, som en virksomhed har eller har haft over tid.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| EjerType | Kode | En vilkårlig kode på 10 tegn. |
| EjerRolleType | Kode | En vilkårlig kode på 10 tegn. |
| GyldigFra | Dato | Specifik dato (uden start og slutangivelse). |
| GyldigTil | Dato | Specifik dato (uden start og slutangivelse). |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | Virksomhed(1)  EjerForhold(1..\*) | For en virksomhed skal der være angivet oplysninger om ejerforholdene. |

## EjerRolle

Beskriver de typer af roller, en ejer kan optræde i

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Navn | Type | Navnet på ejerrollen.  Tilladte værdier:  Tilladte værdier:  - Herboende repræsentant  - Hovedaktionær  - Ejer  - Virksomhedsstifter  - Virksomhedsdriver  - Befuldmægtiget |
| GyldigFraDato | Dato | Dato hvor instansen af ejerrollen gælder fra. |
| GyldigTilDato | Dato | Dato hvor instansen af ejerrolle gælder til. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | Virksomhed(1)  EjerRolle(1..\*) | For en virksomheds ejere skal der være angivet oplysninger om ejerrollerne. |

## ErhvervTilladelse

Indeholder informationer om virksomhedens erhvervstilladelse i form af en bevilling eller autorisation.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| ErGyldig | Markering | Her kan noteres, om virksomheden har en erhvervstilladelse i form af en bevilling eller autorisation. Denne oplysning findes ikke et centralt sted, men er spredt på de forskellige bevillingsmyndigheder. Derfor er der behov for at registrere denne oplysning, hvis man bliver klar over den. |
| Type | Type | Typen af bevilling og autorisation. For hver type er der defineret en række bevillingsmyndigheder, som skal kontaktes i tilfælde af indsatsen "ErhvervTilladelseFratagelse", Anmod om fratagelse af erhvervstilladelse.  Skal udfyldes, hvis der er registreret en erhvervstilladelse for en virksomhed  Tilladte værdier:  Tilladte værdier:  - Advokater  - Auktionsholdere  - Busvognmænd  - Bygningssagkyndige  - Dispachører  - Dykkerarbejde/dykkermateriel  - Ejendomsmæglere  - Elinstallatører  - Energi- og energiledelseskonsulenter  - Førstegangsomsætning af fisk  - Godsvognmænd  - Hjemmeservice  - Inkassovirksomhed  - Kloakmester  - Konservatorvirksomhed  - Landinspektørvirksomhed  - Marskandiservirksomhed  - Pantelånervirksomhed  - Registrerede revisorer  - Restaurations- og hotelvirksomheder m. fl.  - Rottebekæmpelse  - Statsautoriserede revisorer  - Taxikørsel  - Translatører og tolke  - Vagtvirksomhed  - Vekselerervirksomhed  - VVS-installatører |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan have | Virksomhed(1)  ErhvervTilladelse(0..\*) | En virksomhed kan have en eller flere erhvervstilladelser |

## Forhold

Modelmæssigt anvendt overbegreb for de begreber som tilsammen indgår/kan indgå i en virksomheds registreringsforhold og som tilsammen udtrykker det specifikke aftaleforhold, som en virksomhed har indgået med SKAT om told-, skatte- og afgiftsopkrævning.

Begrebet indeholder ikke nogen elementer selv. Alle oplysninger om det specifikke aftaleforhold findes via begreberne:

- RegistreringForhold

- ForretningOmrådeForhold (eventuelt)

- OplysningForhold (eventuelt)

- BevillingForhold (eventuelt)

- AcontoForhold (eventuelt)

- KreditBegrænsningForhold (eventuelt)

- AngivelseFrekvensForhold

Mindste tilladte aftaleforhold består af RegistreringForhold og AngivelseFrekvensForhold.

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Gælder for | Forhold(0..1)  AfregningPeriodeForhold(0..\*) | For et forhold er angivet periodeoplysninger som gælder for forholdet, fx et registreringsforhold. |
| kan have | RegistreringForhold(1)  Forhold(0..\*) | For et registreringsforhold kan der være angivet forskellige forhold. |
| Kan have | RegistreringForholdHenvisning(0..1)  Forhold(0..\*) | For en henvisning mellem registreringsforhold kan der være angivet forskellige forhold. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | KreditBegrænsningForhold arver fra/er en specialisering af Forhold | Et forhold ved registreringsforholdet kan være kreditbegrænsningsforhold. |

## Fuldmagt

Fuldmagt til kunderepræsentant om at måtte agere på kundens vegne eller have tilladelse til at se oplysninger om kunden.

Specifikt restanceinddrivelsesmyndigheden: Det kan fx være tilladelse til at gøre noget på vegne af kunden i forbindelse med en indsats.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| TilladelseGivetAf | Type | Fuldmagten kan være et fysisk dokument eller anden meddelelse fra kunden, eller den kan være givet i form af tilladelse efter konkret vurdering af sagsbehandler. I sidstnævnte tilfælde skal tilladelsen begrundes.  Tilladte værdier:  - Givet af kunde  - Givet af sagsbehandler |
| SagBehandlerBegrundelse | TekstLang | Begrundelse fra sagsbehandler omkring, hvorfor en kunderepræsentant (part) har fået lov til fx at deltage i et møde på kundens vegne uden, at kunden har indsendt eller meddelt en konkret fuldmagt. |
| Indhold | TekstLang | Indholdet i fuldmagten. Kan være en reference til en meddelelse i ESDH eller gengivelse af mundtlig fuldmagtoverdragelse. |
| GyldigFraDato | Dato | Hvornår fuldmagten er gyldig fra. |
| GyldigTilDato | Dato | Hvornår fuldmagten er gyldig til. |
| GivetTil | Type | Der skal registres, hvilke del af sagen der er givet fuldmagt til fx hele sagen, konkret indsats, indsatstype eller andet (Ved andet skal beskrivelse udfyldes, så det tydeligt fremgår, hvad andet er) |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan have givet | Kunde(1)  Fuldmagt(0..\*) | En kunde kan have givet en fuldmagt til en kunderepræsentant, således denne kan agere på kundens vegne eller få adgang til oplysninger om kundens sag. |
| kan have | KundeRepræsentant(1)  Fuldmagt(0..\*) | En kunderepræsentant kan have en fuldmagt til at agere på kundens vegne. |

## HenvisningRolle

Angiver de mulige roller der kan tildeles de mulige henvisningstyper.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | KodeToCifreStartEt | Fortæller hvilke roller 2 SE\_nr kan have i en henvisning, f.eks.  Afregnende, Nyt, Gammelt.........  Tilladte værdier fra Data Domain:  Kode som kan antage talværdierne 01-99. |
| Tekst | TekstKort | Indeholder de mulige typer af henvisningsroller i klartekst. |
| HjælpeTekst | TekstLang | Formålet med hjælpeteksten er at give brugeren en supplerende og/eller forklarende bemærkning til en konkret forekomst af et grunddataværdisæt. Hjælpeteksten anvendes som hjælp til brugeren, hvor denne eksempelvis bliver i tvivl om indholdet af en konkret forekomst af et grunddataværdisæt.  Hjælpeteksten kan, når det er relevant, indeholder reference til lovgivningens paragraffer og faglige vejledninger., hvor brugeren kan finde yderligere hjælp. |
| GyldigFra | Dato | Angiver start dato for en henvisningsrolle. |
| GyldigTil | Dato | Angiver start dato for en henvisningsrolle. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har tilknyttet | RegistreringForholdHenvisning(1)  HenvisningRolle(1..\*) | For en henvisning mellem to virksomheder (registreringforhold) kan der være angivet, hvilken rolle typen har. |

## KreditBegrænsningForhold

Underliggende forhold til registreringsforhold eller forretningsområdeforhold eller acontoforhold. Angiver kreditbegrænsning for en given virksomhed, pligt og periode. Anvendes ved oprettelse af registreringsforhold, der ikke er af subtypen oplysningsforhold. d.v.s. afregningsforhold.

Der kan være fra et til flere kreditbegrænsningsforhold på samme tid til enten registreringsforhold, forretningsområdeforhold eller acontoforhold.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | KodeToCifreStartEt | Identificerende kode for en kreditbegrænsning.  Eksempel:  16 (Kontant)  Tilladte værdier fra Data Domain:  Kode som kan antage talværdierne 01-99. |
| GyldigFra | Dato | Angiver første dag et givet kreditbegrænsningsforhold gælder. |
| GyldigTil | Dato | Angiver sidste dag et givet kreditbegrænsningsforhold gælder. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kan have | KreditBegrænsningForhold(0..1)  SikkerhedStillelse(0..\*) | For et kreditbegrænsningsforhold kan der være stillet sikkerhed. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | KreditBegrænsningForhold arver fra/er en specialisering af Forhold | Et forhold ved registreringsforholdet kan være kreditbegrænsningsforhold. |

## Kunde

Kan være en virksomhed, en person eller begge dele (kun ved selvstændige erhvervsdrivende).

Begrebet dækker både over kunder til opkrævning og til inddrivelse.

Specifikt Restanceinddrivelsesmyndigheden: RIM benævner i daglig tale kunden som "restanten", når det drejer sig om specifikt restancer. En restant er en som har en restance, hvilket betyder, at fordringen er overgivet til RIM og sidste rettidig betalingsdato er overskredet.

Kunde er synonym med debitor, restant og skyldner.

I en transportsituation hos Restanceinddrivelsesmyndigheden vil kunden altid være transportgiver.

Specifikt for Opkrævningsmyndigheden: I en transportsituation for Opkrævningsmyndigheden vil kunden altid være transporthaver.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | KundeNummer | Identifikationen af kunden i form af CVR/SE nr. for virksomheder, CPR for personer og journalnr. for dem, som ikke har et af de 2 andre typer. |
| JournalNummer | JournalNummer | Journalnummeret fra SKAT Captia (ESDH systemet)  Specifikt RestanceInddrivelsesmyndigheden: Nummeret på Inddrivelsessagen i SKAT Captia. RIM arbejder med én sag pr. kunde, som internt kan identificeres vha. kundens CPR eller CVR nummer. Journalnummeret kan RIM påføre alle udgående meddelelser, således at eksterne parter kan anvende dette til at kommunikere med RIM omkring den pågældende kunde. Det er dog RIM’s ønske, at eksterne parter primært anvender kundens identifikationsnummer som CPR eller CVR nummer. |
| Note | TekstLang | Dette er til noter omkring kunden. Hver note skal kunne føres ind som en logbog, en ad gangen, med angivelse af dato.  Specifikt Restanceinddrivelsesmyndigheden: Fordringshaver skal også kunne sende en note omkring kunden sammen med en fordring. Dette kunne være, at kunden var voldelig eller andre personligt relaterede noter. Disse noter skal findes sammen med kunden og ikke de indsatser, som kunden er relateret til. |
| Type | Type | Identificere hvilken type kunde der er tale om, dvs. hvad KundeNummer dækker over. Eksempelvis et CVR-nr. (virksomhed) eller CPR-nr. (person).  Tilladte værdier:  - CVR-nummer  - SE-nummer  - CPR-nummer  - UKD-Person  - UKD-Virksomhed  - UKD-Myndighed  - NN (no name) |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan ansøge om | Kunde(0..\*)  Paragraf39Fritagelse(1) | En kunde kan ansøge om paragraf 39 fritagelse jf. persondataloven. |
| kan have givet | Kunde(1)  Fuldmagt(0..\*) | En kunde kan have givet en fuldmagt til en kunderepræsentant, således denne kan agere på kundens vegne eller få adgang til oplysninger om kundens sag. |
| Kan have | Kunde(1..\*)  KundeRepræsentant(0..\*) | En kunde kan have en kunderepræsentant, f.eks. en revisor. |
| kan være | KundeRepræsentant(0..1)  Kunde(0..1) | En kunderepræsentant kan selv være kunde. |
| knyttet til | OrganisatoriskEnhed(1..\*)  Kunde(1)  via KundeTilhørForhold | En kunde er tilknyttet en organisatorisk enhed. |
| har | OrganisatoriskEnhed(1)  Kunde(1..\*) |  |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan være | UdenlandskVirksomhed arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en udenlandsk virksomhed. |
| kan være | UdenlandskPerson arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en udenlandsk person. |
| kan være | Person arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en person. Personen kan samtidig være en virksomhed, såfremt der er tale om driftsformen Selvstændig erhvervsdrivende. |
| kan være | Virksomhed arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en virksomhed. En virksomhed kan være tilknyttet en person, såfremt der er tale om driftsformen Selvstændig erhvervsdrivende.  Så en kunde kan være både person og virksomhed på samme tid. |

## KundeRepræsentant

Kunderepræsentant repræsenter kunden både hvad angår modtagelse af meddelelser og indberetning af oplysninger, inden for de meddelelsestyper, kunden ønsker dennes repræsentation.

Synonym med rådgiver og repræsentant for kunde.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| ID | ID | Vilkårligt unikt identifikationsnummer |
| Startdato | Startdato | Startdato for tilknytning af kunderepræsentanten til kunden. |
| Slutdato | Slutdato | Slutdato for tilknytning af kunderepræsentanten til kunden. |
| AdvarselDato | Dato | Denne dato anvendes til at advare om snarligt udløb for aftalen. Den opsættes som Slutdato minus antal dage. |
| Rolle | Type | Beskrivelse af kunderepræsentantens rolle i forhold til kunden.  Det kunne f.eks. være værge, som oplyses fra CPR/CSRP.  Øvrige roller vil blive oplyst fra kunden.  Tilladte værdier:  Eksempel:  - Advokat  - Revisor  - Værge  - ... |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan have | KundeRepræsentant(1)  Fuldmagt(0..\*) | En kunderepræsentant kan have en fuldmagt til at agere på kundens vegne. |
| kan være | KundeRepræsentant(0..1)  Kunde(0..1) | En kunderepræsentant kan selv være kunde. |
| Kan have | Kunde(1..\*)  KundeRepræsentant(0..\*) | En kunde kan have en kunderepræsentant, f.eks. en revisor. |

## KundeTilhørForhold

Regelsæt for hvilken organisatorisk enhed en kunde kan knyttes til.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Regel | RegelSæt | Regelsæt for hvilken organisatorisk enhed, kunden kan knyttes til. |

## Myndighed

Indeholder informationer om en given myndighed. I dette tilfælde fungerer myndighed i rollen som myndighed for en given kunde - og ikke som juridisk enhed.

En myndighed kan for SKAT fx være af typen kommune, skattecenter, politikreds, retskreds mv.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | MyndighedNummer | Nummer der entydigt identificerer de for SKAT relevante myndigheder. Nummeret er 4-ciftret og tildeles af Indenrigsministeriet.  Eksempel: Københavns Kommune har nummeret 0101.  Tilladte værdier:  0000 - 9999 |
| Navn | Navn | Navnet på myndigheden fx Skatteministeriet |
| Type | Kode | Typekoden for myndigheder.  Tilladte værdier:  Typer omfatter:  01 Kommune  02 Skattecenter  03 Politikreds  04 Retskreds  05 Skifteret  06 Kommunalt ligningsfællesskab  07 Ligningscenter  08 Skatteankenævnssekretariat  09 Skattesamarbejde  10 Grænsegængercenter  11 Grænsegængersekretariat  12 Offentlig statslig myndighed |
| GyldigFra | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| GyldigTil | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| Åbningstid | Tekst300 | Tekstangivelse af myndighedens åbningstid. Bruges til breve/meddelelser. Fx Mandag - fredag 10:00 - 14:00 |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan være | VirksomhedLedelse(0..\*)  Myndighed(0..\*) | En myndighed kan være en virksomhedsledelse. |

## OrganisatoriskEnhed

En organisatorisk enhed i SKAT dækker over skattecentre, faglige søjler og enheder.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Navn | Type | Navnet på den organisatoriske enhed, f.eks. skattecentrets navn.  Eksempel: Hvis typen af organisation er Kundecenter, så vil navnet være Roskilde, så det er Kundecenter Roskilde.  Tilladte værdier:  - Inddrivelsescentret  - IT-service  - Projektenhed  - SC Holbæk  - ... |
| Nummer | OrganisatoriskEnhedNummer | Dette er nummeret på den organisatoriske enhed, f.eks. nummeret på Skattecenteret. |
| ÅbningTid | ÅbningTid | RestanceInddrivelsesmyndighed: Det skal være muligt i forbindelse med ressoucestyring at kunne inddrage den organisatoriske enheds åbningstid. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| knyttet til | OrganisatoriskEnhed(1..\*)  Kunde(1)  via KundeTilhørForhold | En kunde er tilknyttet en organisatorisk enhed. |
| har en | OrganisatoriskEnhed(0..\*)  OrganisatoriskEnhedType(0..1) | En organisatorisk enhed kan være af en bestemt type. |
| har | OrganisatoriskEnhed(1)  Kunde(1..\*) |  |
| er tilknyttet | OrganisatoriskUnderEnhed(0..\*)  OrganisatoriskEnhed(1) |  |

## OrganisatoriskEnhedType

Indeholder information om en organisationstype. SKATs organisatoriske enheder (typer) vil fx være Hovedcenter, Inddrivelsescentret, Intern Revision, IT service, Kundecenter mm.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Navn | Type | Navnet på typen af organisatorisk enhed.  Tilladte værdier:  Tilladte værdier er:  - Ankecenter  - Betalingscentret  - Center for Store Selskaber  - Hovedcenter  - Inddrivelsescentret  - Intern Revision  - IT-drift- og forvaltningscenter  - Kundecenter  - Midt- og Sydsjælland  - Midtjylland  - Nordjylland  - Nordsjælland-København  - Retssikkerhedschefen  - Spillemyndigheden  - Sydjylland-Fyn |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har en | OrganisatoriskEnhed(0..\*)  OrganisatoriskEnhedType(0..1) | En organisatorisk enhed kan være af en bestemt type. |

## OrganisatoriskUnderEnhed

Dækker over forskellige afdelinger, grupper og kontorer. Fx:

- Administration

- Inddrivelse 1

- Inddrivelse 2

- Kontrol 1

- Kundeservice

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Navn | Type | Navnet på den organisatoriske enhed enkelte afdelinger, grupper og kontorer.  Tilladte værdier:  - Administration  - Inddrivelse 1  - Inddrivelse 2  - Kontrol 1  - Kundeservice  - ... |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| er tilknyttet | OrganisatoriskUnderEnhed(0..\*)  OrganisatoriskEnhed(1) |  |

## Paragraf39Fritagelse

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Valgt | JaNej | Kunden kan vælge i følge persondataloven (og underliggende EU lovgivning) at fravælge maskinel behandling (i RIM's tilfælde automatisk scoring) af sagen.  Default: Nej |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan ansøge om | Kunde(0..\*)  Paragraf39Fritagelse(1) | En kunde kan ansøge om paragraf 39 fritagelse jf. persondataloven. |

## Person

Privat person identificeret ved et personnummer (CPR-nummer).

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| CPRNummer | CPRNummer | CPR-nummer er et 10 cifret personnummer der entydigt identificerer en dansk person. |
| NavnAdresseBeskyttelseMarkering | Markering | Angiver om en persons navn og adresse er beskyttet for offentligheden.  Markeringen bliver sat af Folkeregistret, dvs. i Det Centrale Personregister (CPR).  Det er således kun myndigheder med lovmæssigt grundlag, som har adgang til disse data (fx i forbindelse med sagsbehandling).  Tilladte værdier:  B = Beskyttet  Blank = Ubeskyttet |
| FødselDato | Dato | Personens fødselsdato |
| FødeSted | FødeSted | Stammer fra CPS og udenlandsk pension. |
| FødeLandKode | LandeNummerKode | Stammer fra CPS og udenlandsk pension. |
| GyldigFra | Dato | Gyldighed startdato for en Person. Person kan skifte CPRNummer, NavnAdresseBeskyttelseMarkering og FødselDato.  - CPR-skifte kan ske ved kønskifteoperationer eller fejlvurdering af køn og FødselDato,  eller fordi en udenlandsk person har fået et midlertidigt CPRNummer.  - NavnAdresseBeskyttelseMarkering kan ændre sig ved at en Person anmoder Folkeregistret om navn- & adressebeskyttelse.  - FødselDato kan ændre sig ved at man har fejlvurderet en alder. |
| GyldigTil | Dato | Gyldighed slutdato for en Person. Person kan skifte CPRNummer, NavnAdresseBeskyttelseMarkering og FødselDato.  - CPR-skifte kan ske ved kønskifteoperationer eller fejlvurdering af køn og FødselDato,  eller fordi en udenlandsk person har fået et midlertidigt CPRNummer.  - NavnAdresseBeskyttelseMarkering kan ændre sig ved at en Person anmoder Folkeregistret om navn- & adressebeskyttelse.  - FødselDato kan ændre sig ved at man har fejlvurderet en alder. |
| Køn | Køn |  |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Har et | Person(1)  PersonNavn(1..\*) | En person har et gældende personnavn og kan have flere tidligere navne. |
| kan forsørge | Person(0..\*)  Barn(0..\*) | En person kan have nul, et eller flere børn, som han/hun skal forsørge. |
| kan have oplysninger om | Person(1)  Civilstand(0..\*) | For en person kan der være oplysninger om personens civilstand. |
| har | Person(1)  BetalingEvne(1) | For hver person skal der beregnes betalingsevne enten ud fra oplysning om lønindkomst fra andre SKAT systemer sammen med en fastsat nettoindkomstprocent eller også på baggrund af et indsendt budget fra kunden som efterfølgende er godkendt af en sagsbehandler. |
| tilknyttet | Person(0..\*)  Virksomhed(0..\*) | Denne relation er kun interessant for Inddrivelsesmyndigheden. En person kan være tilknyttet en virksomhed i de tilfælde, hvor virksomheden drives som selvstændig erhvervsdrivende. I disse tilfælde vil personen hæfte personligt for virksomhedens fordringer, og derfor kan man inddrive dem direkte hos personen. |
| relateret til | BopælSamling(0..1)  Person(0..\*) | En person kan være relateret til en bopælssamling. |
| kan være | Barn(0..1)  Person(1) | En kundes barn kan selv være kunde. |
| Kan forsørge | Civilstand(0..1)  Person(0..\*) | For en person kan der være oplysninger omkring hvem personen forsørger, hvis personen har forsørgerpligt. |
|  | Virksomhed(0..\*)  Person(0..\*) | Person kan være medarbejder hos en virksomhed. |
| kan være | VirksomhedLedelse(0..\*)  Person(0..\*) | En ledelsesrolle på en virksomhed er knyttet op på en person (navn) med et cpr.nr. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan være | Person arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en person. Personen kan samtidig være en virksomhed, såfremt der er tale om driftsformen Selvstændig erhvervsdrivende. |

## PersonNavn

Klassen indeholder en persons fulde navn, sammen med en gyldig fra og gyldig til, idet et navn skal ændres, fx når en person bliver gift.

Når Navn er udfyldt, er det ikke nødvendigt at udfylde ForNavn og EfterNavn og omvendt. Såfremt alle felter er udfyldt skal det sikres, at det der står i felterne stemmer overens.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Navn | Navn | Angiver adresseringsnavn (for- og efternavn) på en person. |
| ForNavn | Navn | Stammer fra CPS og udenlandsk pension |
| EfterNavn | Navn | Stammer fra CPS og udenlandsk pension. |
| GyldigFra | Dato | Dato hvorfra navnet er gyldigt |
| GyldigTil | Dato | Dato hvortil navnet er gyldigt |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Har et | Person(1)  PersonNavn(1..\*) | En person har et gældende personnavn og kan have flere tidligere navne. |
| Har et | UdenlandskPerson(1)  PersonNavn(1..\*) | En udenlandsk person har et personnavn. |

## RegistreringForhold

Overbegreb for de forskellige undergrupper af pligtforhold.

Angiver hvilke pligter, der er registreret for en given virksomhed på et givet tidspunkt.

Angiver hvilke virksomheder, der er registreret for en given pligt.

En given virksomhed må ikke samtidigt have registreret 2 aktive registreringsforhold for samme pligt.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| StartDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| SlutDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan have | RegistreringForhold(1)  Forhold(0..\*) | For et registreringsforhold kan der være angivet forskellige forhold. |
| Kan være | RegistreringForholdHenvisning(0..\*)  RegistreringForhold(0..1) | To registreringsforhold kan være relaterede i form af en henvisning. |
| kan have | SikkerhedStillelse(0..\*)  RegistreringForhold(0..1) | Der kan være stillet sikkerhed i forbindelse med en virksomheds registreringsforhold. |
| kan have | Virksomhed(1)  RegistreringForhold(0..\*) | En virksomhed kan have et eller flere registreringsforhold. |

## RegistreringForholdHenvisning

Indeholder henvisning mellem to virksomheder som er relateret til et af virksomhedernes registreringsforhold, f.eks. fællesafregning og sambeskatning.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | HenvisningKode | Fortæller hvilke typer henvisninger der findes mellem 2 SE\_nr, f.eks. Koncern, Nummerskift.......  Tilladte værdier:  01-99  01 Fællesregistrering  02 Sambeskatning  03 Fusion, skattefri  04 Spaltning  05 Koncern  06 Nummerskift  07 Modregning - totalt indehaversammenfald  09 Kontrol, fælles regnskabsfunktion  10 Kontrol, reguleringsforpligtigelse  11 Kontrol, anden kontrolhenvisning  12 Kontrol, anden koncernsammenhæng  13 Tilførsel af aktiver  14 Modregning - delvist ejersammenfald  15 Modregning - andet  16 Dobbeltoprettet i CVR  17 Bo  18 Aktieombytning  19 Kontrol, Søsterselskab - sambeskatning  Værdier som anvendes af TastSelv Erhverv:  02 = sambeskatning  Tilladte værdier:  01-99  Værdier som anvendes af TastSelv Erhverv:  02 = sambeskatning |
| StartDato | Dato | Indeholder start datoen for henvisninger mellem to virksomheder. |
| SlutDato | Dato | Indeholder slut datoen for henvisninger mellem to virksomheder. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kan have | RegistreringForholdHenvisning(0..1)  Forhold(0..\*) | For en henvisning mellem registreringsforhold kan der være angivet forskellige forhold. |
| har tilknyttet | RegistreringForholdHenvisning(1)  HenvisningRolle(1..\*) | For en henvisning mellem to virksomheder (registreringforhold) kan der være angivet, hvilken rolle typen har. |
| Kan være | RegistreringForholdHenvisning(0..\*)  RegistreringForhold(0..1) | To registreringsforhold kan være relaterede i form af en henvisning. |
| Henvises til | Virksomhed(1)  RegistreringForholdHenvisning(0..\*) | En virksomhed kan henvise til en anden. |
| Henvises fra | Virksomhed(1)  RegistreringForholdHenvisning(0..\*) | Fra en virksomhed kan der være en henvisning til en anden. |

## SikkerhedStillelse

Der kan stilles sikkerhed ved fx etablering af en bevilling eller et registreringsforhold. Klassen definerer hvilken ordning der er tale om og styres tage klassen SikkerhedsStillelelseType.

Specifikt Opkrævnings- og restanceinddrivelsesmyndigheden:

Sikkerhedsstillelse kan man kræve for kundens opkrævnings- og inddrivelseskonto og de fordringer, der måtte komme.

RIM kan i forbindelse med indsatsen Forkortet Afregning bede kunden om at stille sikkerhed for kontoen. Første varsles dette, og man kan se på kontoen, at sikkerhedsstillelse er varslet, men endnu ikke afgjort. Endelig kan man se, at sikkerhedsstillelsen er krævet ifølge afgørelse.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| HarOrdning | Markering | Et flag som beskriver som en virksomhed/part har en sikkerhedsordning |
| Beløb | Beløb | Beløbet stillet som sikkerhed. |
| GyldigFra | Dato | Dato der angiver, hvornår den stillede sikkerhed er gyldig fra. Dette er eksempelvis datoen hvorfra en bankgaranti er gældende fra. |
| GyldigTil | Dato | Dato der angiver, hvornår den stillede sikkerhed er gyldig til. Dette er eksempelvis datoen hvorfra en bankgaranti er gældende til. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| er | SikkerhedStillelse(0..\*)  SikkerhedStillelseType(1) | En sikkerhedsstillelse er af en bestemt type, |
| har | SikkerhedStillelse(0..\*)  SikkerhedStiller(1..\*) | I forbindelse med en sikkerhedsstillelse kan der være angivet en sikkerhedsstiller, hvis denne er forskellig fra kunden. |
| kan have | SikkerhedStillelse(0..\*)  RegistreringForhold(0..1) | Der kan være stillet sikkerhed i forbindelse med en virksomheds registreringsforhold. |
| Kan have | KreditBegrænsningForhold(0..1)  SikkerhedStillelse(0..\*) | For et kreditbegrænsningsforhold kan der være stillet sikkerhed. |

## SikkerhedStillelseType

Typen af sikkerhedsstillelse. Typen er udtryk for de mulige måder, som en person eller virksomhed kan stille sikkerhed på. Det kunne fx være en bankgaranti, kontanter deponeret hos SKAT eller SKATs sikkerhedsstillelsesordning.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | Kode | Unik kode som identificerer sikkerhedsstillelsestypen f.eks. 02 (Kontanter) og 13 (Bankgaranti).  Tilladte værdier:  01 SKATs sikkerhedsstillelsesordning  02 Kontanter  03 Børsnoterede obligationer  04 Kautionsbevis fra forsikringsselskab  05 Selvskyldnerkaution fra forsikringsselskab  06 Selvskyldnerkaution fra pengeinstitut  07 Indestående i pengeinstitut  09 Ingen sikkerhedsstillelse for toldskyld  10 Kautionsdokument/fællesskabsforsendelser  11 Ejerpantebrev  12 Kautionsbevis fra pengeinstitut  13 Bankgaranti |
| Tekst | TekstKort | Navnet på sikkerhedsstillelsestypen.  Tilladte værdier:  01 SKATs sikkerhedsstillelsesordning  02 Kontanter  03 Børsnoterede obligationer  04 Kautionsbevis fra forsikringsselskab  05 Selvskyldnerkaution fra forsikringsselskab  06 Selvskyldnerkaution fra pengeinstitut  07 Indestående i pengeinstitut  09 Ingen sikkerhedsstillelse for toldskyld  10 Kautionsdokument/fællesskabsforsendelser  11 Ejerpantebrev  12 Kautionsbevis fra pengeinstitut  13 Bankgaranti |
| GyldigFra | Dato | Den dato hvorfra typen af sikkerhedsstillelse kan anvendes til at beskrive en konkret sikkerhedsstillelse. |
| GyldigTil | Dato | Den dato hvor typen af sikkerhedsstillelse ikke længere kan anvendes til at beskrive en konkret sikkerhedsstillelse. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| er | SikkerhedStillelse(0..\*)  SikkerhedStillelseType(1) | En sikkerhedsstillelse er af en bestemt type, |

## SikkerhedStiller

En sikkerhedsstiller er en person eller en virksomhed som skal sikkerhed for:

- Et bestemt bevillingsforhold f.eks en type af punktafgift

- Hele registreringsforholdet generelt (SKAT’s Trip-Trap ordning)

- I forbindelse med import

- For RIM som et led i inddrivelsesproceduren

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| ID | KundeNummer | Det nummer som for SKAT identificerer en person eller virksomhed. En virksomhed er identificeret ved et CVR nr. eller SE nr. (eller begge), mens en person er identificeret af CPR nr. Udenlandske personer uden CVR, SE eller CPR nr skal identificeres af et andet unikt nummer som SKAT journalnr. |
| Navn | Navn | Her angives navn på enten person eller virksomhed. |
| Type | Type | Typer er karakteriseret af lister, hvorfra kan vælges vedtagne værdier. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | SikkerhedStillelse(0..\*)  SikkerhedStiller(1..\*) | I forbindelse med en sikkerhedsstillelse kan der være angivet en sikkerhedsstiller, hvis denne er forskellig fra kunden. |

## UdenlandskPerson

Klasse som indeholder udenlandske personer.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | UdenlandskPersonNummer | Nummer der entydigt identificerer de for SKATs relevante udenlandske personer, der ikke er registreret ved et dansk CPR-nummer. |
| FødselDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| Årsag | TekstLang | Årsagen til at en Kunde er blevet oprettet eller afsluttet |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Har et | UdenlandskPerson(1)  PersonNavn(1..\*) | En udenlandsk person har et personnavn. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan være | UdenlandskPerson arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en udenlandsk person. |

## UdenlandskVirksomhed

En klasse som håndterer udenlandske virksomheder

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Nummer | UdenlandskVirksomhedNummer | Nummer der entydigt identificerer de for SKAT relevante udenlandske virksomeder, der ikke er registreret ved et dansk CVR/SE-nummer.  Svarer lige nu til identifikation fundet i Erhvervssystemet. |
| Årsag | TekstLang | Årsagen til at en Kunde er blevet oprettet eller afsluttet. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Har et | UdenlandskVirksomhed(1)  VirksomhedNavn(1..\*) | En udenlandsk virksomhed har et virksomhedsnavn. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan være | UdenlandskVirksomhed arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en udenlandsk virksomhed. |

## Virksomhed

VIGTIGT!

- SKAT definerer JuridiskEnhed, som et fælles begreb for alle de enheder, som (potentielt set) skal afregne told, skatter og afgifter: Alle typer af Virksomhed (identificeret ved SE-nummer), Person (identificeret ved CVR), UdenlandskVirksomhed og UdenlandskPerson.

- CVR definerer juridisk enhed, som en virksomhed, identificeret ved CVR-nummer.

DISSE TO DEFINITIONER MÅ IKKE FORVEKSLES.

Begrebet, Virksomhed, indeholder identifikationsoplysninger om virksomheder, samt en virksomheds start- og eventuel ophørsdato. En virksomhed er identificeret med et CVR-nummer eller SE-nummer. Der findes 3 typer af ’virksomheder’, som ALLE er specialiseringer af SKAT-begrebet, JuridiskEnhed.

01. Juridisk enhed (CVR-definition), som er identificeret med et CVR-nummer

02. Administrativ enhed, som er identificeret med et SE-nummer (tilknyttet en juridisk enhed)

03. Ikke CVR-enhed, som er identificeret med et SE-nummer (ikke tilknyttet en juridisk enhed)

Eksempel:

CVRNummer SENummer Virksomhedstype

11 11 11 11 11 11 11 11 01

11 11 11 11 22 22 22 22 02

11 11 11 11 33 33 33 33 02

’null’ 44 44 44 44 03

01. En virksomhed, som er en juridisk enhed (CVRs definition), er optaget i CVR-registret og tildeles kun ét CVR-nummer. Et CVR-nummer svarer til CPR-nummer for en fysisk person. Ved CVRs definition af juridisk enhed forstås:

- En fysisk person i dennes egenskab af arbejdsgiver eller selvstændigt erhvervsdrivende.

- En juridisk person (eksempelvis A/S, ApS) eller en filial af en udenlandsk juridisk person.

- En statslig administrativ enhed.

- En region.

- En kommune.

- Et kommunalt fællesskab.

02. En juridisk enhed (CVRs definition) kan efter eget ønske være opdelt i en eller flere enheder, som afregner told, skatter og afgifter. En sådan enhed kaldes en administrativ enhed og tildeles et SE-nummer. Et administrativt SE-nummer er entydigt relateret til ét CVR-nummer. En administrativ enhed ophører, når den juridiske enhed ophører, og kan ikke starte før den juridiske enhed. En administrativ enhed kan ophøre tidligere end den juridiske enhed.

03. En enhed, som er registreringspligtig i henhold til told- skatte- eller afgiftslovgivningen og, som hverken er en juridisk eller administrativ enhed, identificeres med et SE-nummer. En sådan enhed benævnes en "Ikke CVR-enhed".

Identifikationsnumret er et nummer på 8 karakterer uanset om det er et CVR-nummer, et administrativt SE-nummer eller SE-nummer for en ikke CVR-enhed.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| SENummer | SENummer | 8-cifret nummer, der entydigt identificerer en registreret virksomhed i SKAT. |
| CVRNummer | CVRNummer | Det nummer der tildeles juridiske enheder i et Centralt Virksomheds Register (CVR).  Tilladte værdier fra Data Domain:  De første 7 cifre i CVR\_nummeret er et løbenummer, som vælges som det første ledige nummer i rækken. Ud fra de 7 cifre udregnes det 8. ciffer \_ kontrolcifferet. |
| StartDato | Dato | Angiver startdato for virksomheden |
| OphørDato | Dato | Angiver slutdato for virksomheden |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | Virksomhed(1)  VirksomhedNavn(1..\*) | En virksomhed har et gældende virksomhedsnavn og kan have et eller flere tidligere navne. |
| har | Virksomhed(1)  EjerRolle(1..\*) | For en virksomheds ejere skal der være angivet oplysninger om ejerrollerne. |
| Henvises til | Virksomhed(1)  RegistreringForholdHenvisning(0..\*) | En virksomhed kan henvise til en anden. |
| Henvises fra | Virksomhed(1)  RegistreringForholdHenvisning(0..\*) | Fra en virksomhed kan der være en henvisning til en anden. |
| har | Virksomhed(1)  BrancheForhold(1..\*) | Alle virksomheder er i Erhvervssystemet placeret i et brancheforhold defineret af henholdsvis SKAT og Danmarks Statistik. |
| kan have | Virksomhed(1)  ErhvervTilladelse(0..\*) | En virksomhed kan have en eller flere erhvervstilladelser |
| har | Virksomhed(1)  EjerForhold(1..\*) | For en virksomhed skal der være angivet oplysninger om ejerforholdene. |
| har | Virksomhed(1)  DriftFormForhold(1..\*) | For en virksomhed skal der være angivet oplysninger om driftsformen. |
|  | Virksomhed(0..\*)  Person(0..\*) | Person kan være medarbejder hos en virksomhed. |
| kan have | Virksomhed(1)  VirksomhedLedelse(1..\*) | En virksomhed kan have en til mange ledelsesroller. |
| kan have | Virksomhed(1)  RegistreringForhold(0..\*) | En virksomhed kan have et eller flere registreringsforhold. |
| Kan have | Virksomhed(0..1)  DispositionBerettiget(0..\*) | En virksomhed kan have angivet en dispositionsberettiget part. |
|  | Virksomhed(1)  VirksomhedStatusForhold(0..\*) |  |
|  | Virksomhed(1)  VirksomhedRegnskabPeriode(1..\*) |  |
| kan være | VirksomhedLedelse(1)  Virksomhed(0..1) | En instans af virksomhedsledelsesrolle kan gælde for nul eller en virksomhed. |
| tilknyttet | Person(0..\*)  Virksomhed(0..\*) | Denne relation er kun interessant for Inddrivelsesmyndigheden. En person kan være tilknyttet en virksomhed i de tilfælde, hvor virksomheden drives som selvstændig erhvervsdrivende. I disse tilfælde vil personen hæfte personligt for virksomhedens fordringer, og derfor kan man inddrive dem direkte hos personen. |

| Specialisering | Sammenhæng | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan være | Virksomhed arver fra/er en specialisering af Kunde | En kunde kan være en virksomhed. En virksomhed kan være tilknyttet en person, såfremt der er tale om driftsformen Selvstændig erhvervsdrivende.  Så en kunde kan være både person og virksomhed på samme tid. |

## VirksomhedLedelse

For hver virksomhed er der angivet en eller flere ledelsestyper, som er roller personer i virksomheden kan have.

Oplysningerne findes i Erhvervssystemet.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Rolle | Type | Den rolle som en person i ledelsen for virksomheden har.  Tilladte værdier:  - Direktion  - Bestyrelse  - Revisor  - Direktør  - Formand  - Filialbestyrer  - Administrator  - Kontaktperson  - Bobestyrer  - Daglig leder  - Stifter |
| Startdato | Startdato | Startdato for den angivne ledelsesrolle for en person. |
| Slutdato | Slutdato | Slutdato for den angivne ledelsesrolle. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| kan være | VirksomhedLedelse(1)  Virksomhed(0..1) | En instans af virksomhedsledelsesrolle kan gælde for nul eller en virksomhed. |
| kan være | VirksomhedLedelse(0..\*)  Myndighed(0..\*) | En myndighed kan være en virksomhedsledelse. |
| kan være | VirksomhedLedelse(0..\*)  Person(0..\*) | En ledelsesrolle på en virksomhed er knyttet op på en person (navn) med et cpr.nr. |
| kan have | Virksomhed(1)  VirksomhedLedelse(1..\*) | En virksomhed kan have en til mange ledelsesroller. |

## VirksomhedNavn

Angiver virksomhedens primære (officielle) navn, der knytter sig til den primære (officielle) adresse (virksomhedsadressen) og identificerer virksomheden.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| FirmaNavn | Navn | Angiver virksomhedens fulde navn. |
| FirmaNavnKort | FirmaNavnKort | Angiver virksomhedens forkortede navn (max 34 karakterer) |
| GyldigFra | Dato | Angiver startdato for virksomhedens navn (år md dg) |
| GyldigTil | Dato | Angiver slutdato for virksomhedens navn (år md dg) |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| har | Virksomhed(1)  VirksomhedNavn(1..\*) | En virksomhed har et gældende virksomhedsnavn og kan have et eller flere tidligere navne. |
| Har et | UdenlandskVirksomhed(1)  VirksomhedNavn(1..\*) | En udenlandsk virksomhed har et virksomhedsnavn. |

## VirksomhedRegnskabPeriode

Angiver den periode, en virksomhed driftsmæssigt aflægger regnskab for.

Anvendes bl.a. til opsætning af angivelsesperiode for virksomheder registreret for moms - landbrug.

Indkomstår og skatteår kan udledes af regnskabsperiode.

Regnskabsperiode styrer udsendelse af selvangivelse for virksomheder med selskabsskattepligt.

Regnskabsperioder skal være ens for alle enkeltmandsvirksomheder med samme ejer, samt for alle selskaber med samme CVR-nr.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| StartDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| SlutDato | Dato | Alle gyldige datoer i den danske kalender. |
| Kode | VirksomhedRegnskabPeriodeKode | Kode der entydigt identificerer de mulige typer af regnskabsperiode.  Tilladte værdier fra Data Domain:  1 = Første periode  2 = Overgangsperiode  3 = Forkortet sidste regnskabsperiode  4 = Forlænget sidste regnskabsperiode |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | Virksomhed(1)  VirksomhedRegnskabPeriode(1..\*) |  |

## VirksomhedStatusForhold

Angiver status for en given virksomhed på et givet tidspunkt. Status kan f. eks være konkurs, likvidation, betalingsstandsning osv.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| GyldigFra | Dato | Angiver den første dag en virksomhedsstatustype er gyldig. |
| GyldigTil | Dato | Angiver den sidste dag en virksomhedsstatustype er gyldig. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | VirksomhedStatusForhold(0..\*)  VirksomhedStatusType(1) |  |
|  | Virksomhed(1)  VirksomhedStatusForhold(0..\*) |  |

## VirksomhedStatusType

Grunddatatype som angiver de mulige typer af virksomhedsstatus, eksempelvis betalingsstandsning, konkurs, likvidation, skifteretsopløsning.

| Attribut | Domæne | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
| Kode | KodeToCifreStartEt | Angiver koden for virksomhedsstatustypen  Tilladte værdier:  Koden for virksomhedsstatustypen kan antage:  01  02  03  04  05  06  07  08  09  10  11  12  13 |
| Tekst | TekstKort | Angiver navnet på virksomhedstatustypen  Tilladte værdier:  Teksten for virksomhedsstatustypen kan antage:  I likvidation  Under konkurs  Konkurs efter likvidation  Under tvangsopløsning  Tvangsakkord  Frivillig akkord  Stiftelse nægtet  Omdannelse nægtet  Registrering nægtet  I betalingsstandsning  Brugeligt pant  Gældssanering  Opløst |
| HjælpeTekst | TekstLang | Formålet med hjælpeteksten er at give brugeren en supplerende og/eller forklarende bemærkning til en konkret forekomst af et grunddataværdisæt. Hjælpeteksten anvendes som hjælp til brugeren, hvor denne eksempelvis bliver i tvivl om indholdet af en konkret forekomst af et grunddataværdisæt.  Hjælpeteksten kan, når det er relevant, indeholder reference til lovgivningens paragraffer og faglige vejledninger, hvor brugeren kan finde yderligere hjælp. |
| GyldigFra | Dato | Angiver den første dag en virksomhedsstatustype er gyldig. |
| GyldigTil | Dato | Angiver den sidste dag en virksomhedsstatustype er gyldig. |

| Relationsnavn | Relationsbegreber | Beskrivelse |
| --- | --- | --- |
|  | VirksomhedStatusForhold(0..\*)  VirksomhedStatusType(1) |  |

# Domæner

## Beløb

Beløb angivet som decimaltal, fx. 1500,00

| Beløb | |
| --- | --- |
| **Data Type** | decimal |
| **Data Længde** | 15 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## BrancheNummer

Branchenummer fra Danmarks Statistik.

| BrancheNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 6 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## CPRNummer

CPR-nummer er et 10 cifret personnummer der entydigt identificerer en dansk person.

| CPRNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 10 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## CVRNummer

Det nummer der tildeles juridiske enheder i et Centralt Virksomheds Register (CVR).

| CVRNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 8 |
| **Tilladte værdier** | De første 7 cifre i CVR\_nummeret er et løbenummer, som vælges som det første ledige nummer i rækken. Ud fra de 7 cifre udregnes det 8. ciffer \_ kontrolcifferet. |
| **Format** |  |

## CivilstandKode

Angiver om en person er død eller evt. genoplivet.

En død person har civilstandskode = D.

En genoplivet person har tidligere haft civilstandkode = D

| CivilstandKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 10 |
| **Tilladte værdier** | U = Ugift  G = Gift  F = Fraskilt  E = Enke/enkemand  D = Død  P = Partnerskab  L = Længstlevende i partnerskab |
| **Format** |  |

## Dato

Alle gyldige datoer i den danske kalender.

| Dato | |
| --- | --- |
| **Data Type** | date |
| **Data Længde** |  |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## DatoTid

En datotid datatype, som samlet betegner en dato og tid, med formatet dd-mm-yyyy hh:mm:ss

| DatoTid | |
| --- | --- |
| **Data Type** | datetime |
| **Data Længde** |  |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## DødKode

Kode for død

| DødKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## FirmaNavnKort

Angiver virksomhedens forkortede navn (max 34 karakterer)

| FirmaNavnKort | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 34 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## Frekvens

Frekvens er et mål for, hvor hurtigt regelmæssige gentagelser af et givet fænomen forekommer. Fænomenet kan være betaling, angivelse m.m.

| Frekvens | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 2 |
| **Tilladte værdier** | Dagligt  Ugentligt  Hver 14.dag  Månedligt  Kvartalsvis  Halvårligt  Årligt |
| **Format** |  |

## FødeSted

Angiver retmæssig ejers fødested.

| FødeSted | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 35 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## GenoplivetKode

J=Genoplivet

| GenoplivetKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## GiftKode

Kode for om en person er gift eller lign.

| GiftKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** | U=Ugift  G=Gift  F=Fraskilt  E=Enke eller Enkemand  P=Partnerskab  L=Længstlevende i partnerskab |
| **Format** |  |

## HenvisningKode

Fortæller hvilke typer henvisninger der findes mellem 2 SE\_nr, f.eks. Koncern, Nummerskift.......

| HenvisningKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 2 |
| **Tilladte værdier** | 01-99  Værdier som anvendes af TastSelv Erhverv:  02 = sambeskatning |
| **Format** | 99 |

## ID

Vilkårligt unikt identifikationsnummer

| ID | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** |  |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## JaNej

Dette er en boolean datatype, hvor man kan vælge mellem ja og nej.

| JaNej | |
| --- | --- |
| **Data Type** | bit |
| **Data Længde** | 3 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## JournalNummer

Journal nummer i SKAT's ESDH system Captia.

| JournalNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 17 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** | 999/99-999-999999 |

## Kode

En vilkårlig kode på 10 tegn.

| Kode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 10 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## KodeEtCifferStartEt

| KodeEtCifferStartEt | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** | Kode som kan antage talværdierne 1-9. |
| **Format** |  |

## KodeFireCifreStartEt

| KodeFireCifreStartEt | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 4 |
| **Tilladte værdier** | Kode som kan antage talværdierne 0001-9999. |
| **Format** |  |

## KodeToCifreStartEt

| KodeToCifreStartEt | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 2 |
| **Tilladte værdier** | Kode som kan antage talværdierne 01-99. |
| **Format** |  |

## KundeNummer

Et nummer, som for SKAT identificerer en person, virksomhed eller udenlandsk samarbejdspart. En virksomhed er identificeret ved et CVR-nr. eller SE-nr. (eller begge), mens en person er identificeret af CPR-nr.

| KundeNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 11 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## Køn

Beskrivelse af køn - enten

1 = mand

2 = kvinde

3 = ukendt

| Køn | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## LandeNummerKode

Angiver koden fra SKATs grunddata vedrørende Lande

| LandeNummerKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 4 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## Markering

Generel type for markeringer. Kan være:

false

true

| Markering | |
| --- | --- |
| **Data Type** | bit |
| **Data Længde** |  |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## MyndighedNummer

Nummer der entydigt identificerer de for SKAT relevante myndigheder.

| MyndighedNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 4 |
| **Tilladte værdier** | 0000 - 9999 |
| **Format** |  |

## Navn

Generisk navnefelt.

Bruges til personnavne og virksomhedsnavne m.m.

| Navn | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 300 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## OrganisatoriskEnhedNummer

| OrganisatoriskEnhedNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 11 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## Periode

En periode kan bestå af en start og slutdato, men skal fx. kunne vises som værdierne maj (0105xxxx - 3105xxxx), december, 1.halvår m.m.

| Periode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | interval |
| **Data Længde** | 21 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## PeriodeÅbenKode

Angiver om en periode er

- åben for angivelse og betaling, eller

- åben for betaling (angivelse er tidligere modtaget).

Anvendes i forbindelse med punktafgifter vedrørende cigarer og chokolade, hvor der kan betales på et senere tidspunkt end der angives.

| PeriodeÅbenKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 40 |
| **Tilladte værdier** | 0 = Perioden er åben for angivelse og betaling  1 = Perioden er åben for betaling, angivelse er allerede foretaget |
| **Format** |  |

## Procent

Procentuel angivelse.

| Procent | |
| --- | --- |
| **Data Type** | decimal |
| **Data Længde** | 6 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## RegelSæt

Et regelsæt der definerer, hvordan et objekt skal behandles.

| RegelSæt | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** |  |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## SENummer

8-cifret nummer, der entydigt identificerer en registreret virksomhed i SKAT.

| SENummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | integer |
| **Data Længde** | 8 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## Slutdato

Dato for ophør af et givet forhold. Angives som år, måned, dag.

| Slutdato | |
| --- | --- |
| **Data Type** | date |
| **Data Længde** | 10 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## Startdato

Den dato hvor et givet forhold begynder. Angives år, måned, dag.

| Startdato | |
| --- | --- |
| **Data Type** | date |
| **Data Længde** | 10 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## TalHel

Et positivt heltal, der kan repræsenterer værdier i intervallet 0 til 999.999.999.999.999.999

| TalHel | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 18 |
| **Tilladte værdier** | 0 til 999.999.999.999.999.999 |
| **Format** | ###.###.###.###.###.### |

## Tekst300

En tekststreng på 300 chars.

| Tekst300 | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character varying |
| **Data Længde** | 300 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## TekstKort

En mindre tekst - typisk et eller få ord - som unikt giver mulighed for identifikationen af et givet begreb.

I nogle sammenhænge er det også brugt til mindre forklaringer (sætningsniveau)

| TekstKort | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 100 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## TekstLang

Dette er en lang tekst.

| TekstLang | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 500 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## Type

Typer er karakteriseret af lister, hvorfra kan vælges vedtagne værdier.

| Type | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 1000 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## UdenlandskPersonNummer

Nummer der entydigt identificerer de for SKAT relevante udenlandske personer, der ikke er registreret ved et dansk CPR-nummer.

Svarer lige nu til identifikation fundet i Erhvervssystemet.

| UdenlandskPersonNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 20 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## UdenlandskVirksomhedNummer

Nummer der entydigt identificerer de for SKAT relevante udenlandske virksomeder, der ikke er registreret ved et dansk CVR/SE-nummer.

Svarer lige nu til identifikation fundet i Erhvervssystemet.

| UdenlandskVirksomhedNummer | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 12 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

## UmyndighedsKode

Kode for umyndiggørelse.

| UmyndighedsKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** | U=Umyndiggjort  V=Værges adresse skal benyttes  X=Umyndiggjort og værges adresse skal benyttes |
| **Format** |  |

## UnderkontoArtKode

Angiver typen af afregning, f.eks. månedlig, kvartal osv

Første ciffer angiver angivelsestypen, f.eks. er 9 = Moms, 7 = Lønsum og 2 = A-skat

De to efterfølende cifre viser hvorledes virksomheden angiver f.eks. 900 = moms kvartalsafregning og 940 = moms, angivelse fra forsent registreret virksomhed

| UnderkontoArtKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 3 |
| **Tilladte værdier** | 001-999 |
| **Format** |  |

## VirksomhedRegnskabPeriodeKode

Kode der entydigt identificerer de mulige typer af regnskabsperiode.

| VirksomhedRegnskabPeriodeKode | |
| --- | --- |
| **Data Type** | number |
| **Data Længde** | 1 |
| **Tilladte værdier** | 1 = Første periode  2 = Overgangsperiode  3 = Forkortet sidste regnskabsperiode  4 = Forlænget sidste regnskabsperiode |
| **Format** |  |

## ÅbningTid

En åbningstid defineret af Ugedag samt tid fra - tid til.

| ÅbningTid | |
| --- | --- |
| **Data Type** | character varying |
| **Data Længde** | 30 |
| **Tilladte værdier** |  |
| **Format** |  |

**Indeks:**

Beløb 5;6;43;56

BrancheNummer 9;56

CivilstandKode 11;56

CPRNummer 11;37;56

CVRNummer 48;56

Dato 2;3;6;11;13;19;20;21;22;25;26;27;30;32;37;39;40;41;43;44;46;48;51;52;53;54;57

DatoTid 19;57

DødKode 11;57

FirmaNavnKort 51;57

Frekvens 5;57

FødeSted 37;57

GenoplivetKode 11;58

GiftKode 11;58

HenvisningKode 41;58

ID 30;58

JaNej 5;36;58

JournalNummer 28;58

Kode 14;21;32;44;59

KodeEtCifferStartEt 18;59

KodeFireCifreStartEt 10;59

KodeToCifreStartEt 26;27;54;59

KundeNummer 13;28;45;59

Køn 37;59

LandeNummerKode 37;60

Markering 11;23;37;43;60

MyndighedNummer 32;60

Navn 13;32;39;45;51;60

OrganisatoriskEnhedNummer 33;60

Periode 5;60

PeriodeÅbenKode 2;61

Procent 6;61

RegelSæt 6;31;61

SENummer 48;61

Slutdato 7;8;9;30;50;61

Startdato 7;8;9;30;50;61

TalHel 8;9;61

Tekst300 32;62

TekstKort 5;10;15;26;44;54;62

TekstLang 5;16;18;25;26;28;46;47;54;62

Type 4;5;8;13;18;22;23;25;28;30;33;34;35;45;50;62

UdenlandskPersonNummer 46;62

UdenlandskVirksomhedNummer 47;62

UmyndighedsKode 11;63

UnderkontoArtKode 2;63

VirksomhedRegnskabPeriodeKode 52;63

ÅbningTid 33;63